
中華大學建築與都市計畫學系碩士班 114 學年度課程規劃表 
Chung Hua University Department of Architecture and Urban Planning Program of Master-114  

114.3.13 113 學年度第 2 學期第 1 次系務暨系課規會議通過 
Discussed and approved at the 1st meeting of the Department Curriculum Committee in the second semester of the academic year 113, on March 13, 2025. 

114.4.14 113 學年度第 2 學期第 1 次建築與設計學院課程規劃委員會議通過 
Approved at the 1st College Curriculum Committee of academic year 114, on April 14, 2025. 

114.06.11  113 學年度第 2 次臨時校課規會議審議通過 
Approved at the 2nd Temporary University Curriculum Committee academic year 113, on June 11, 2025. 

 

選別 
Term 

領域 
Field 

課程 
Subjects 學分 

Credit 
備註 

Remark 上學期 
First Semester 

下學期 
Second Semester 

共同必修 
Common 
Required 
Courses 

論文研究 
Thesis 

Research 

書報討論 
Special Topic 

書報討論 
Special Topic 0  

論文指導與研究 
Thesis Seminar 

論文指導與研究 
Thesis Seminar 

0 
限碩二以上修習 
Restricted to 2nd 
yr. Master or above 

專業選修

Professional 
Elective 

建築與都市規

劃實務

Architecture and 
Urban Planning 

Practice 

高等建築設計(一) 
Advanced Architecture Design (I) 3  

高等建築設計(二) 
Advanced Architecture Design (II) 3  

都市開發特論 
Urban Development Special Topics 3  

智慧城市特論 
Special Topics on Intelligent City 3  

都市更新特論 
Special Issues in Urban Renewal 3  

場所創造與在地實踐實務 
Professional Practice in Local Place Making 3  

友善生活環境規劃設計專題 
Friendly Living Environment Planning and Design 3  

高齡友善智慧社區特論 
Friendly Intelligent and Sustainable Aged Community 3  

建築與都市發展科技研發特論 
Special Topics on Science and Technology of 
Architecture and Urban Development 

3  

環境規劃與永續發展 
Environmental Planning and Sustainable Development 3  

文化產業與環境空間設計實務 
Professional Practice in Cultural Industry and 
Environmental Space Design 

3  

建築與規劃專題研究 
Selected Topics in Architecture and Planning 3  

建築與都市防災特論 
Special Topics of Architecture and Urban Disaster 
Prevention 

3  

智慧綠建築與永續智慧社區特論 
Special Topic on Intelligent Green Building and 
Sustainable Smart Community 

3  

歐洲當代建築專論 
Contemporary European Architecture Monographs 3  

零碳建築特論 
Special Topics on Zero Carbon Building 3  

計畫評估方法與應用 
Methods and Applications on Project Evaluation 3  

構築文化研究 
Studies in Tectonic Culture 3  

城市再發展與空間規劃特論 
Special Topic on Urban Redevelopment and Spatial 
Planning 

3  

歐洲建築特論 
Special Topics in European Architecture 3  

歐洲建築與規劃專題研究 
Selected Topics in European Architecture and Planning 3  



景觀設計實務

Landscape 
Architecture 

Practice 

景觀資源評估特論 
Landscape Reseurce Assessment 3  

景觀與建築專題 
Special Topic in Landscape and Architecture 3  

生態環境復育專題 
Theory Application of Ecological Restoration 3  

環境復育理論與應用工程 
Environmental Restoration and Ecological Engineering 3  

文化地景與產業發展特論 
Thesis on Cultural Landscape and Industry 
Development 

3  

生態社區規劃與設計 
Planning and Design Ecological Community 3  

景觀跨域整合專題 
Cross-field Research of Landscape Architecture 3  

【注意事項】 

【Notes】 
1. 畢業學分最低至少 24 學分(不含「論文指導與研究」及「書報討論」) 

The minimum graduation credits required are 24 credits (excluding "Thesis Seminar" and " Special Topic "). 
2. 在學研究生皆應修習「書報討論」二次。 

All graduate students are required to take the " Special Topic " course twice.  
3. 研究生須於口試前修習「學術研究論理」課程，亦即至「台灣學術倫理教育資源中心」網站通過測驗取得證書後始可

參加口試。 
Graduate students must complete the "Academic Research Ethics" course before the oral examination. This means students 
must pass the test on the "Taiwan Academic Ethics Education Resource Center" website and obtain a certificate before being 
eligible for the oral exam. 

4. 畢業論文可為：(1)研究論文；(2)設計或規劃論文；(3)實務實習論文。 
The graduation thesis may be: (1) A research paper; (2)A design or planning thesis; (3)A practical internship thesis. 

5. 畢業前應將論文成果發表於國內外學術研討會至少 1 篇或參加國內外競圖至少 1 次。 
Before graduation, students must present their thesis results at least once at a domestic or international academic conference, 
or participate in a domestic or international competition at least once. 

6. 其餘相關規定詳見「建築與都市計畫學系碩士學位修業規定」。 
For other related regulations, please refer to the "Master’s Degree Program Regulations of the Department of Architecture and 
Urban Planning." 

7. 高等建築設計(一)、(二)可以全學期實習方式修習。 
The courses "Advanced Architectural Design (I)" and "Advanced Architectural Design (II)" can be taken as full-semester 
internships. 

8. 入學前曾修讀本校建築與設計學院開設之碩士班相關課程，得檢送成績單並經系務會議同意後，逕行承認抵免。 
Students who have previously taken relevant master's-level courses in the College of Architecture and Design before admission 
to the program may submit transcripts for evaluation. If approved by the department meeting, they may be granted credit 
exemption. 

9. 以上課程資料，以當學期開課為準。 
The above course information is subject to the current semester's offerings. 
 


